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                                                                                                           Αθήνα, 9 Απριλίου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Μετά το χαράτσι των ΚΥΔ για τα Οικολογικά Σχήματα, κατά την υποβολή των Αιτήσεων 

του ΟΣΔΕ 2024 , ακολούθησαν και οι πετσοκομμένες πληρωμές τους»  

 

Οι πρόσφατες «πετσοκομμένες» πληρωμές των Οικολογικών Σχημάτων από τον ΟΠΕΚΕΠΕ, που 

έφτασαν μέχρι και το 55%, σε ορισμένες περιπτώσεις, των αρχικώς προβλεφθέντων ποσών, με 

βάση το Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο της ΚΑΠ 2023-2027, ήλθε να ολοκληρώσει το «έγκλημα», που 

είχε ξεκινήσει με το «χαράτσι» των ΚΥΔ για τα Οικολογικά Σχήματα, κατά την υποβολή των 

Αιτήσεων του ΟΣΔΕ 2024. Μια «κατάσταση», που είχε «επιβληθεί» από πέρυσι, όταν κάποια ΚΥΔ, 

καταπατώντας τα προβλεπόμενα στη σύμβασή τους με τον ΟΠΕΚΕΠΕ, προέβησαν στην απαίτηση 

καταβολής από τους αγρότες επιπλέον αμοιβής για μια απλή επιλογή στη φόρμα του τύπου ή της 

κατηγορίας του Οικολογικού Σχήματος. Μάλιστα, για το 2023 υπήρχαν αναφορές ότι το σχετικό 

«χαράτσι» ανήλθε, συνολικά, σε 40-50 εκατ. ευρώ. 

 

Ταυτόχρονα όμως, εξαιτίας των υποδεικνυόμενων από τα ΚΥΔ, πολλαπλών επιλογών 

Οικολογικών Σχημάτων στις Αιτήσεις του ΟΣΔΕ, προκειμένου να αυξηθεί η αμοιβή τους, 

προκλήθηκε αυτό που ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων, κ. Τσιάρας, σε πρόσφατη 

ραδιοφωνική του συνέντευξη, ομολόγησε: «τα αιτούμενα χρήματα ήταν τουλάχιστον διπλάσια 

και αυτό ήταν μια πάρα πολύ δύσκολη άσκηση, που αφορούσε και στον επαναπροσδιορισμό των 

ποσών που έπρεπε να δώσουμε ανά καλλιέργεια για κάθε Οικολογικό Σχήμα, αλλά και για τον 

τρόπο με τον οποίο έπρεπε να γίνει αυτό». 

 

Πρόκειται δηλαδή για μια κυνική ομολογία, αυτού που εξαρχής είχε προειδοποιήσει ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 

ότι θα συμβεί, εξαιτίας του γεγονότος ότι «τα Οικολογικά Σχήματα, που έχουν συμπεριληφθεί στο 

Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο της ΚΑΠ 2023-2027, είναι πολλά, ασαφή και πολύπλοκα και θα 
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προκαλέσουν προβλήματα, αφενός κατανόησης και επιλογής από τον αγροτικό κόσμο, αφετέρου 

ελέγχων από τον διοικητικό μηχανισμό, με συνέπεια τη μεγάλη καθυστέρηση στην καταβολή 

τους. Ακόμα, η μεγάλη ζήτησής τους από τους αγρότες, ως αναζήτηση “οικονομικού 

αντισταθμίσματος” για την κατάργηση του Πρασινίσματος της προηγούμενης ΚΑΠ, θα οδηγήσει 

τελικά σε μια “οριζόντια λογική”  περικοπής πληρωμών».  

Απλά όλο αυτό, μεγιστοποιήθηκε και κατέληξε σε αυτό το «αδιέξοδο» από τη «δράση» κάποιων 

ΚΥΔ. 

 

Επειδή για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά η πληρωμή των Οικολογικών Σχημάτων από τον ΟΠΕΚΕΠΕ 

εξελίχθηκε σε μια μεγάλη αποτυχία, σε βάρος και πάλι του χειμαζόμενου αγροτικού κόσμου της 

χώρας μας. 

Επειδή ο ρόλος των ΚΥΔ είναι να συνδράμουν, με το προβλεπόμενο τίμημα και όχι να 

«χαρατσώνουν» τους αγρότες μας, κατά την υποβολή των Αιτήσεων του ΟΣΔΕ. 

Επειδή ο ΟΠΕΚΕΠΕ έχει την αρμοδιότητα και την ευθύνη για την κανονικότητα και τη νομιμότητα 

στη λειτουργία των ΚΥΔ. 

Επειδή, συνολικά,  η έγκαιρη, έγκυρη και με διαφάνεια καταβολή των ενωσιακών ενισχύσεων της 

ΚΑΠ, έχει λάβει αρνητική τροπή την τελευταία 6ετία. 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  

1. Τι συγκεκριμένα διοικητικά και άλλα μέτρα προτίθεται να λάβει, προκειμένου να 

σταματήσει οριστικά η καταχρηστική αυτή συμπεριφορά ορισμένων ΚΥΔ, που οδηγεί σε 

«χαράτσωμα» των αγροτών και προκαλεί τελικά το «πετσόκομμα» των επιδοτήσεων των 

Οικολογικών Σχημάτων; 

2. Θα δώσει στη δημοσιότητα αναλυτικά στοιχεία για τα ΚΥΔ, που έχουν προβεί σε 

αδικαιολόγητες χρεώσεις των αγροτών για τα Οικολογικά Σχήματα, κατά την υποβολή των 

Αιτήσεων του ΟΣΔΕ και για το ακριβές συνολικό ύψος των χρεώσεων αυτών; 

3. Θα προβεί ο ΟΠΕΚΕΠΕ, τον οποίο εποπτεύει, στην άρση διαπίστευσης των συγκεκριμένων 

ΚΥΔ; 

4. Θα επιδιώξει να επιστραφούν οι χρεώσεις αυτές στους θιγόμενους αγρότες, που έχουν 

ήδη πληγεί από τις περικοπές των Οικολογικών Σχημάτων; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Κόκκαλης Βασίλειος  

 

Βέττα Καλλιόπη  
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Ζαμπάρας Μιλτιάδης  

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Κοντοτόλη Μαρίνα  

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας  

 

Παπαηλιού Γεώργιος  

 

Πολάκης Παύλος  

 

Τσαπανίδου Πόπη 

 

Ψυχογιός Γεώργιος  




